
                                                                                                  

   

  
   
  

 

Vragen vanuit de raad aan het college: 
 
A. Schriftelijke vragen als bedoeld in artikel 36 Reglement van Orde (beantwoording 
binnen 30 dagen) 
  
B. Schriftelijke vragen ter mondelinge beantwoording in de raads- of 
commissievergadering 
 
C. Technische vragen over onderwerpen geagendeerd voor een commissie- en/of 
raadsvergadering 
 
D. Overige technische vragen (vragen die geen betrekking hebben op een voorliggend 
raadsvoorstel of onderwerp op de commissieagenda; beantwoording binnen 30 dagen) 
 

 
 

Categorie: A / B / C / D (doorhalen wat niet van toepassing is) 
 
Onderwerp: Stolpersteine 
 
Naam en fractie: Maaike Jansen, PvdA 
 
Datum indienen: 23-10-2023 
 
Afdeling: ………. 
 
Contactpersoon: ………. 

 
 
Inleiding/Aanleiding: 
 
Op 24 februari 2021 is op initiatief van de PvdA raadsbreed de motie Stolpersteine aangenomen. 
Hier heeft de raad het college het volgende verzocht: 

1. Actief de buurt-, dorps- en wijkraden, historische verenigingen, Nationaal Comite 4 en 5 
Mei en scholen te benaderen om de realisatie van meer Stolpersteine te stimuleren om zo 
de slachtoffers van het nazisme een naam te geven, om te kunnen herdenken, voor te 
lichten en bewustwording te bevorderen; 

2. Informatie over aanvragen van Stolpersteine op te nemen op de gemeentelijke website; 
3. Een faciliterende en meedenkende rol in te nemen bij aanvragen voor Stolpersteine in de 

gemeente Zevenaar; 
4. Indien de AVG-wetgeving het toelaat, een lijst met adressen van Joodse slachtoffers op 

de website te plaatsen met vermelding van eventuele aanwezigheid van Stolpersteine. 
Als alternatief: een verwijzing op de gemeentelijke website te plaatsen naar 
www.joodsmonument.nl waar ook namen en adressen van omgebrachte Joodse 
slachtoffers te vinden zijn; 

5. Bij aanvragen omwonenden te betrekken bij het proces van plaatsing; 
6. De raad van de voortgang op de hoogte te houden. 

 

http://www.joodsmonument.nl/


                                                                                                  

   

In de afgelopen ruim 1,5 jaar zijn door verschillende fracties vragen gesteld over de voortgang en 
is er ook een RIB geweest. Op moment van schrijven echter lijkt aan geen van bovenstaande 
punten voldaan en kunnen mensen nog steeds geen aanvraag indienen bij de gemeente om een 
Stolpersteine te laten plaatsen. 
 
Onze fractie heeft begrip voor vertragende factoren zoals de COVID19 pandemie, maar is ook 
van mening dat de uitvoering van de motie (te) lang op zich laat wachten. Het college is niet 
verzocht om op voorhand alle nabestaanden op te zoeken en goedkeuring tot plaatsing te 
vragen. De gemeente past een faciliterende rol bij aanvragen en een actieve rol in het onder de 
aandacht brengen van de mogelijkheid tot het laten plaatsen van de Stolpersteine en bij het 
verifiëren van de door aanvrager aangebrachte gegevens van betreffende slachtoffer(s) waarvoor 
een aanvraag voor een Stolpersteine wordt ingediend. Zie ook bijvoorbeeld het stappenplan in 
Tiel: Stappenplan Stolpersteine.pdf (stolpersteine-tiel.nl) 
 
 
Vraag/Vragen: 

1. Wat is de huidige status van het uitvoeren van de motie van februari 2021? 
2. Wat is de reden dat de motie nog steeds niet is uitgevoerd? 
3. Heeft het college bij andere gemeenten, zoals de gemeente Arnhem, gevraagd naar hoe 

zij de aanvragen voor Stolpersteine ingericht hebben? Zo nee, is het college voornemens 
dit te doen om de uitvoering van de motie te bespoedigen? 

4. Op welke termijn denkt het college de motie uit te voeren? 
 

 
 
Antwoorden: 

1. Wat is de huidige status van het uitvoeren van de motie van februari 2021? 
De CV7 heeft destijds aangegeven graag aan het realiseren van Stolpersteine mee te 
werken. In haar PVA stelt zij voor eerst onderzoek te doen en draagvlak te verkrijgen 
onder overlevenden en nazaten van vermoorde Joden.  
U bent hier over geïnformeerd met RIB 2022-034.  
 
Het is een verplichting om toestemming van mogelijke overlevenden en nazaten te 
hebben om een Stolpersteine te plaatsen.  

 
De CV7 voert gedegen onderzoek uit en heeft aangegeven op korte termijn te leveren. 
Wij staan aan de vooravond van het bestellen van de Stolpersteine en verdere uitvoering 
van de motie.  
 
Bewoners voor wiens huis een Stolpersteine in de openbare ruimte gelegd wordt, zullen 
voorafgaand daaraan geïnformeerd worden en mogelijk betrokken bij de plaatsing ervan. 
 
De raad heeft voor 2023 budget toegekend voor Stolpersteine en de plaatsing daarvan. 
 

2. Wat is de reden dat de motie nog steeds niet is uitgevoerd? 
 
1 april 2023 zou de CV7 een aantal namen met gegevens leveren, zodat er Stolpersteine 
besteld konden worden. De andere namen met gegevens zouden later volgen. De CV7 
heeft niet kunnen leveren wegens persoonlijke omstandigheden van de 
hoofdonderzoeker.   
 
Inmiddels is toegezegd om op korte termijn – medio december - te leveren.  
 

http://www.stolpersteine-tiel.nl/uploads/Pdf/Stappenplan%20Stolpersteine.pdf


                                                                                                  

   

3. Heeft het college bij andere gemeenten, zoals de gemeente Arnhem, gevraagd naar hoe 
zij de aanvragen voor Stolpersteine ingericht hebben? Zo nee, is het college voornemens 
dit te doen om de uitvoering van de motie te bespoedigen? 
 
Een aantal websites is bekeken, oa. van Zwolle, Arnhem, Tiel en Den Haag. De 
gemeenten zijn niet benaderd. Wellicht gaande het schrijven van informatie voor de 
gemeentelijke website.  

   
4. Op welke termijn denkt het college de motie uit te voeren? 

 
Informatie over de Stolpersteine met oproep kan geplaatst worden op onze gemeentelijke 
website. Deze pagina staat uiterlijk januari 2024 live.  
 
De Stolpersteine is een project ter herinnering aan de slachtoffers van het nationaal  
socialisme, maar vooral ook bedoeld ter bevordering van de bewustwording over hoe dat 
zo heeft kunnen gebeuren.   
 
De gemeente Zevenaar wil graag de bewustwording bevorderen onder haar inwoners, 
met name de jeugd voor wie de Tweede Wereldoorlog ver in het verleden ligt.  
Het Liemers Museum, het CV7 en de Cultuur en Erfgoedpacten zijn/worden gevraagd om 
in te zetten op het bevorderen van de bewustwording en dit in overleg op te pakken en 
hier scholen bij te betrekken.  


